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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Igaz-e, hogy Brazíliából nagy mennyiségű csirkehús érkezett?" címmel a Házszabály 91 .
§-a alapján kérdést kívánok benyújtani Németh Imre Földművelésügyi Miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr!

Békés megyében igen sok mezőgazdasági termelő, vállalkozó foglalkozik

baromfitenyésztéssel . Mint Ön által is ismert a 2003-as év egyrészt a takarmányárak, másrészt

a baromfiágazat piaci pozíciói miatt milyen kedvezőtlenek voltak . A termelők folyamatosan

azt várják el a saját kormányuktól, hogy megfelelő piacvédelmet biztosítson számukra .

Mindig azt hallják, hogy akkor maradhatnak termékükkel piacon, hogyha ennek a versenynek

megfelelnek és gazdaságosan tudnak termelni. De vajon hogy lehet azzal versenyre kelni, aki

olcsóbb takarmánnyal, alacsonyabb munkabérrel és állami támogatás révén magasabb szintű

technológiával rendelkezik.

Ebből következően mondják azt, hogy nem igaz, hogy itt szabad piaci verseny van, ők

mindenképpen hátrányos helyzetbe kerülnek . Nem kapnak állami támogatást mint külföldi

versenytársaik, a technológiájuk lecserélése a versenyképesség elérése érdekében így csak

lassan kerülhet sor . A takarmányárak a kormány nem élt azon törvény adta lehetőségeivel,

amivel ezen piacot szabályozni tudta volna .

Most a széleskörű agrárdemonstráció a demonstráló szervezetek és a kormány megállapodást

kötött, amelynek 4 . pontja az importkorlátozást biztosítja a gazdák számára .

Kérdezem Miniszter Urat :

1 . A fentiek tükrében hogyan lehetséges az, hogy a megállapodást követő néhány nap eltelte

után brazil csirke önti el a magyar piacot, és az Ön tárcájának képviselője a
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mezőgazdasági bizottsági ülésen azt nyilatkozza, hogy „a piac az piac, ott az nyer, aki

olcsóbban tud árut előállítani, és különben is, a magyar fogyasztók meg vannak elégedve a

brazil csirkével, és ízlik nekik"?

2. Vajon a külföldről bejött csirke előállításának feltételeit és körülményeit ellenőrzi-e

valaki, hiszen a magyar tenyésztőkhöz lassan már naponta járnak az uniós ellenőrzést

végző szakemberek, akik az egyre magasabb higiénés feltételek betartását követelik tőlük?

3. A jelenlegi piaci körülmények között miből fogják tudni a magyar gazdák az EU-s

követelményeknek megfelelő tartási és technológiai színvonalat elérni?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2004 . március 9 .
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